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رئیس سازمان غذا و دارو:

کمبودهای دارویی در حال کاهش است
رئیــس ســازمان غذا و دارو گفــت: کمبودهای دارویی در حــال کاهش بوده و 
بــرای پایداری و ثبات در بازار دارویی کشــور، به چند هفته زمان نیاز اســت تا 
با تأمین بموقع شــرکت های تولیدکننده، واردات و کمک به اصلاح مصرف 

دارو، مشکلات کمبود دارویی به حداقل برسد.
ســید حیدر محمدی افزود: با تشــکیل ســتاد رصد تأمین دارو و فعالیت 
شــبانه روزی این ســتاد، کمبودهای دارویی بررســی شــدند که بخشــی از این 
کمبودهــا کــه تعداد آنها کم اســت، سراســری بــوده و نیاز به زمان بیشــتری 
دارد، امــا کمبــود برخی داروها، مقطعی بود که بــا جابه جایی موجودی بین 
اســتان ها، مشکل برطرف می شــود. وی اظهار داشت: بخشــی از کمبودهای 
دارویی مربوط به آنتی بیوتیک های خوراکی بوده که با افزایش تولید و واردات 

محموله ها، این کمبودها رفع می شود.
محمدی اضافه کرد: در مورد برخی داروهای حمایتی مانند استامینوفن، 
بروفــن، شــربت دیفن هیدرامیــن و آنتی هیســتامین ها، کمبودهــا در حدی 
نیســت که نیاز به واردات این اقلام دارویی باشــد و با افزایش ظرفیت تولید، 
وضعیت ســامان می یابد. در بســیاری از استان ها مشــکل کمبود این داروها 
برطرف شــده و در برخی از اســتان ها که دسترســی آنها به دارو کمتر بوده یا 
شــرکت های پخش سراسری به آن مناطق دسترسی نداشته اند نیز از طریق 

جابه جایی بین ذخیره های دارویی، مشکل برطرف می شود.
 محمدی خاطرنشان کرد: پیش بینی می کنیم که ظرف روزها و هفته های 
آینــده، بــا افزایــش ظرفیــت تولید و توزیــع منظــم و مرتب، مشــکل کمبود 

آنتی بیوتیک به طور کامل برطرف شود. 

مدیرکل امور دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو تشریح کرد

تولید رو به افزایش انسولین قلمی داخلی
مدیرکل امور دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو گفت: انسولین قلمی 
تولید داخل در بازار موجود و طبق برنامه در حال افزایش اســت، اما با توجه 
به سیاست های سازمان غذا و دارو، واردات و تأمین برخی برندهای انسولین 

برای پوشش کامل نیاز بیماران، در کنار تولیدات داخلی نیز صورت می گیرد.
محمــد پیکانپور به مهر گفــت: با وجود اینکه تولید داخــل برخی از انواع 
انسولین های قلمی در کشور طبق برنامه در حال افزایش است، لیکن جهت 

تأمین کامل نیاز بیماران، داروهای برند نیز به طور مستمر وارد می شود.
به گفته وی، مشکلی در تأمین انسولین چه در بخش تولید و چه واردات 
وجود ندارد و پیش بینی های لازم نیز برای تولید و واردات در زمان مقرر این 

محصولات انجام شده تا نیاز بیماران دیابتی تأمین شود.
وی گفــت: خــط قرمز ســازمان غــذا و دارو و دولــت، افزایــش پرداختی از 
جیــب مــردم اســت؛ در مــورد هیچ دارویــی به خصــوص داروهــای بیماران 
دیابتــی نســبت بــه قبل افزایــش قیمت بــرای بیمارانی که از مســیر نســخه 
الکترونیــک داروی خــود را تهیه می کننــد، نداریم و بیمه هــا در اجرای طرح 

دارویاری، مابه التفاوت نرخ دارو را پوشش می دهند.

وزیر آموزش و پرورش:

 دشمن دنبال به تأخیر انداختن جریان آموزش 
در کشور است

یوســف نوری، وزیر آموزش و پرورش دیروز ۲۸ آبان ماه در همایش رؤســای 
ادارات حقوقــی، امــلاک و حمایت قضایی آموزش و پرورش سراســر کشــور 
در کرمــان اظهــار کرد: در بســیاری از برنامه هایی که می خواهیــم اجرا کنیم، 
استان هایی مبدع هستند و کرمان یکی از این استان های مطرح کشور در این 

حوزه است.
وی با اشــاره به ناکارآمدی نظام قانونگذاری در آموزش و پرورش، گفت: 
قوانیــن مغایــر و مزاحم زیادی در کشــور داریم و حتی در برخی موارد ســند 
تحول قوانین نداریم و باید این قوانین درباره سند تحول در دولت و مجلس 

به تصویب برسد.
وی افــزود: رشــد آســیب های اجتماعی در این دوره جهشــی بــود و هیچ 
سازمان بین المللی اظهارنظر نکرد و به محض اینکه مدارس و دانشگاه های 
ما باز شدند، بهانه دیگری اتفاق افتاد و کل نظام را هدف قرار دادند و یکی از 
جاهایی که فکر می کنند به تأخیر بیندازند، جریان تعلیم و تربیت در آموزش 
عمومی و آموزش عالی اســت که باید مراقبت کنیم. وزیر آموزش و پرورش 
با اشــاره به رتبه بنــدی مدارس گفت: بعد از رتبه بنــدی معلمان، رتبه بندی 
مــدارس انجــام می شــود و با ایجاد یک جو رقابتی ســالم، مدرســه صالح بر 

اساس سند تحول بنیادین مشخص و رتبه بندی می شود.

زیرساخت های آموزش پزشکی در انتظار بودجه
»ایران« در گفت و گو با دبیر شورای گسترش دانشگاه های علوم پزشکی و سخنگوی کمیسیون اصل 90 چالش های آموزش پزشکی را بررسی می کند

پــس از اینکــه در دی مــاه ۱۴۰۰ آیــت الله 
و  رئیس جمهــور  رئیســی  ســیدابراهیم 
رئیــس شــورای عالــی انقــلاب فرهنگــی 
مــاده واحــده »افزایش ظرفیت پزشــکی 
در مقطــع عمومــی« را بــرای اجــرا ابلاغ  
کرد، ایــن افزایش ظرفیت در رشــته های 
کنکــور ۱۴۰۱ اعمــال شــد؛ ظرفیتــی کــه با 
اســم افزایش پذیــرش پزشــکی مصوب 
شــورای عالــی انقــلاب فرهنگــی و تعهد 
بومی به سرانجام رسید. بر همین اساس، 
برنامه ریزی شــد تا امســال در کنکور ۱4۰۱ 
ظرفیــت  درصــدی   ۲۰ افزایــش  شــاهد 
پزشــکی باشــیم و ۱6۰۰ داوطلب از محل 
مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی در 
رشته های پزشکی عمومی، دندانپزشکی 
افزایــش  شــوند.  پذیرفتــه  داروســازی  و 
جمعیت، کمبود تعداد پزشک در مناطق 
محروم، فاصله ســرانه پزشک در ایران با 
میانگین جهانی، سالمندی جمعیت در 
سال های آتی و نیاز سالمندان به پزشک و 
درمان، خروج تعدادی از داوطلبان کنکور 
برای تحصیل در رشته های علوم پزشکی 
به دلیل عدم موفقیت در کنکور، پایین تر 
 بودن تعداد پذیرش دانشــجوی پزشکی 
بــه  نســبت  آن  پیرامونــی  رشــته های  و 
کشورهای منطقه، همچنین رفع انحصار 
ایجــاد  شــده توســط وزارت بهداشــت و 
جامعه پزشکی به منظور ایجاد یک بازار 
بــا عرضه کــم و رقابتی در حــوزه از دلایل 
اجــرای طــرح بوده اســت. مخالفــان این 
طرح نیز کمبود پزشــک را ناشــی از توزیع 
نامناسب در سطح کشــور برشمرده اند و 
افزایش کمی را راهکار مناسبی نمی دانند. 
نکتــه مهمی که در این میان بــرای هر دو 
طیف موافق و مخالــف افزایش ظرفیت 
پزشــکی قابل چشم پوشــی نبود موضوع 
کیفیت در آموزش و ایجاد زیرساخت های 
آموزش بالینی دانشجویان پزشکی است. 
طــرح دغدغه هایی مبنی بــر اینکه بدون 
آموزش مناســب و توجه به فیلد بالینی، 
آمــوزش پزشــکی ضربــه می خــورد یکی 
از مهم تریــن مطالبه هــای شــورای عالی  
انقــلاب  فرهنگــی، مجلس و کمیســیون 
اصل 9۰ بود که وزارت بهداشت را به ایجاد 
بســترهای مناســب پیرو این ماده قانونی 
مکلف می کرد. وزارت بهداشت در توافق 
بــا شــورای عالی انقــلاب فرهنگــی وعده 
فراهم کردن زیرساخت ها را نیز عهده دار 
شــده اســت اما به رغم افزایــش ظرفیت 
پزشــکی همچنــان مشــکلات در زمینــه 
آمــوزش  زیرســاخت های  نبــودن  کافــی 
پزشکی به قوت خودش باقی است. دکتر 

جلیل کوهپایه زاده دبیر شــورای گسترش 
دانشگاه های علوم پزشــکی این افزایش 
را مغایــر بــا تــوان و ظرفیــت زیرســاختی 
دانشکده ها و دانشگاه های علوم پزشکی 
کشور عنوان می کند و به »ایران« می گوید: 
»منابع مالی برای تأمین فضای آموزشی 
لازم بــرای دانشــجویان مقطــع دکتــرای 
حرفــه ای عمومی و نیــز افزایش ظرفیت 
اعضای هیأت علمی دانشگاه های علوم 
برنامه ریزی هــای  طبــق  کشــور  پزشــکی 
وزارت بهداشــت هنــوز محقق نشــده که 
طبیعتاً در چنین شــرایطی به دلیل نبود 
امکانــات فیزیکــی و فضاهــای درمانــی 
آموزش دانشــجویان با مشــکلات زیادی 

مواجه خواهیم شد.«
دکتر کوهپایه زاده با بیان اینکه امسال 
حدود ۱۰ هزار نفر در دانشگاه های علوم 
پزشکی کشور در مقطع پزشکی عمومی 
پذیرفته شــده اند، می گوید: از این تعداد 
۱6۰۰ نفر سهمیه مناطق محروم هستند 
کــه طبــق مصوبه شــورای عالــی انقلاب 
فرهنگی در کنکور ۱4۰۱ پذیرفته شده اند. 
همین طــور 3۰ درصد نیز قانون عدالت 
آموزشــی از ســقف ظرفیت هــا اســت که 
در ایــن مجموعه قرار گرفتــه، همچنین 
حدود 6۰۰ نفر نیــز با توجه به اعلام نیاز 
مناطق محروم از طریق سهمیه مناطق 
محروم کشور در بخش پزشکی پذیرفته 

شده اند.
با توجه به اینکــه افزایش ظرفیت به 
ســمت بومی گزینی بوده مانــدگاری این 
پزشــکان در مناطــق محــروم بــه عنوان 
یکی از موضوعات چالش برانگیز مربوط 
افزایــش ظرفیــت پزشــکی مطــرح  بــه 
می شــود و آن اینکه آیــا افزایش ظرفیت 
پزشــکی ضامنی برای دسترســی بیشــتر 
مــردم بــه خدمــات خواهــد شــد؟ دبیــر 
علــوم  دانشــگاه های  گســترش  شــورای 
پزشــکی کشــور در پاســخ بــه این ســؤال 
عنــوان می کند: دو هــزار نفــر از مجموع 
۱۰ هــزار فارغ التحصیــل مقطع پزشــکی 
عمومــی بعــد از فراغــت تحصیل شــان 
حدود یک و نیم تا ســه برابــر طول دوره 
تحصیل شــان بایــد در مناطــق محــروم 

خدمت کنند.
او در پاســخ بــه اینکه آیا بــا افزایش 
آمــار پزشــکان می توان مشــکل کمبود 
پزشــک در مناطــق محــروم را برطرف 
بــه  توجــه  بــا  می کنــد:  عنــوان  کــرد، 
قانون عدالت آموزشــی و نیــز افزایش 
ظرفیت منطقه محروم دانشــگاه های 
از دانشــجویان تعهــد  علــوم پزشــکی 
می گیرند که بعد از فارغ التحصیلی در 
مناطق محروم مســتقر شوند و بتوانند 
خدمات مربوطه را به مردم ارائه کنند. 

همچنین امیدواریم ســازمان مدیریت 
و امور استخدامی کشور امکان استفاده 
از ردیــف اســتخدامی در دانشــگاه های 
علوم پزشــکی را برای این افراد تأمین 
اعتبار کننــد تا بتوانیم فارغ التحصیلان 
و  محــروم  مناطــق  ســهمیه  شــامل 
مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
را در مناطــق محــروم و کمتر برخوردار 
مســتقر کنیم تا با شــرایط استخدامی و 
ثبات کامل شــاهد حضور این پزشکان 

در مناطق محروم باشیم.
و  تقاضــا  کــه  اســت  ایــن  واقعیــت 
اســتعداد ورود به رشــته های پزشــکی از 
ســوی دانشــجویان به عنوان یک فاکتور 
مهــم، در حــد بالایی اســت. گرچه طبق 
انقــلاب  عالــی  شــورای  رئیــس  اعــلام 
دانشــگاه های  ظرفیت هــای  فرهنگــی 
بــه ۵۷  از ۲۸ دانشــگاه  علــوم پزشــکی 
دانشــگاه علــوم پزشــکی افزایــش یافته 
اســت امــا در ســال های اخیــر کمبــود یا 
بی ثباتی در تعداد اساتید هیأت علمی، 
اســتانداردنبودن ظرفیت های آموزشــی 
بــا تعــداد داوطلــب پذیرفتــه شــده در 
مقطع پزشــکی عمومی و دندانپزشکی، 
محدودیت های دانشــکده های پزشــکی 
از جمله ســالن تشــریح، آزمایشــگاه ها، 
بخش های بالینی و تناســب وجود استاد 
بــه تعــداد مناســب دانشــجو از جملــه 
چالش های آموزش دانشجویان پزشکی 
ســال های  در  دندانپزشــکی  و  عمومــی 
اخیر است. برای مثال اگر تعداد دانشجو 
بیش از یــک اندازه ثابــت و مقدار اعلام 
شــده دانشــکده باشــد، تعــداد کشــیک 
آموزشــی که دانشجویان باید در یک ماه 
داشته باشند از تعداد استاندارد پایین تر 
خواهد بود چرا که فضای آموزشــی لازم 
بــرای حضــور  بــه تعــداد دانشــجویان، 

در ایــن فراینــد آموزشــی وجــود نــدارد. 
طــرح چنیــن ادعاهایــی از ســوی برخی 
کارشناسان این سؤال را مطرح می کند که 
آیا ظرفیت های آموزش پزشکی مطابق 
شــورای  دبیــر  اســت؟  اســتانداردها  بــا 
گســترش دانشــگاه های علــوم پزشــکی 
کشور، امکانات فیزیکی و تجهیزاتی و نیز 
تعداد اعضای هیأت علمی را متناســب 
با تعداد دانشــجویان پزشکی نمی داند. 
به گفته او، در چنین شــرایطی متأسفانه 
در مــورد افزایش ظرفیــت جذب هیأت 
پزشــکی  علــوم  دانشــگاه های  علمــی 
گرفتــه  نظــر  در  قبلــی  ســهمیه  همــان 
شــده و ما امیدواریم اســفند ماه بتوانیم 
اعضــای هیأت علمــی بیشــتری را برای 

دانشگاه های علوم پزشکی جذب کنیم.
در  کــه  می کنــد  تأکیــد  کوهپایــه زاده 
شرایط فعلی تجهیزات و فضای فیزیکی 
کــه در اختیار دانشــجویان جدیدالورود و 
ســهمیه ای قرار گرفته همــان تجهیزات 
قبلی است و لازمه اش این که به سرعت 
بتوانیــم منابــع مالــی را در ایــن زمینــه 
کنیــم،  دریافــت  مدیریــت  ســازمان  از 
همچنین ســازمان امور استخدامی باید 
کمک کند اعضای هیأت علمی بیشتری 
را بتوانیــم با توجه به افزایش ظرفیت ها 

جذب کنیم.
بهداشــت  وزارت  آمــوزش  معــاون 
بارهــا اعــلام کــرده اســت کــه بــا همین 
دانشــجویان  فعلــی  آموزشــی  فضــای 
نظــر  از  و...  دندانپزشــکی  و  پزشــکی 
فضــای آموزشــی و درمانــی در مضیقــه 
هستند. در همین حال دکتر کوهپایه زاده 
درباره اینکه امســال چقــدر بودجه برای 
تخصیــص  پزشــکی  ظرفیــت  افزایــش 
داده شــده عنــوان می کنــد: »متأســفانه 
ســازمان مدیریت نســبت به تخصیص 

بودجه برای افزایش ظرفیت دانشجوی 
پزشکی که امسال بالغ بر ۲ هزار میلیارد 
اقــدام  هیــچ  اســت  شــده  پیش بینــی 
مشــخصی انجــام نــداده حتی بــا توجه 
بــه اینکه از طریق شــورای عالــی انقلاب 
فرهنگــی الزام بــه تعهــد دارد. از طرفی 
وزارت بهداشــت مکاتباتــی بــا ســازمان 
کمــاکان  ولــی  داده  انجــام  مدیریــت 
هیــچ مبلــغ اضافــه ای را بــرای افزایــش 
ظرفیت در نظــر نگرفته اند. کمااینکه ما 
در وزارت بهداشــت ظرفیت پزشــکی را 
افزایش دادیم اما مســلماً در سال آینده 
بــا افزایش حدود هــزار و 9۰۰ تــا دو هزار 
دانشــجو کــه بــه ظرفیــت ۱۰ هــزار نفری 
اضافه خواهند شــد مشــکل عدیده تری 
در آمــوزش دکتــری حرفــه ای پزشــکی 
عمومی خواهیم داشت. امیدوار هستیم 

سازمان مدیریت جبران مافات کند.«
دکتــر کوهپایه زاده دربــاره تفاوت تراز 
و نمره دانشــجویان ســهمیه ای با ســایر 
دانشــجویان نیز می گوید: ترازهای نمره 
دانشــجویانی که از طریق سهمیه قانون 
ظرفیــت  افزایــش  و  آموزشــی  عدالــت 
مازاد ۲۰ درصد مناطق محروم پذیرفته 
می شوند نســبت به دانشجویان مناطق 
آزاد پایین تــر اســت. البتــه دانشــجویان 
فارغ التحصیلــی  از  بعــد  ســهمیه ای 
و  داشــت  خواهنــد  محدودیت هایــی 
عــلاوه بــر اینکــه بایــد در اختیــار منطقه 
محــروم باشــند همچنین نصــف مدت 
تحصیــل  ادامــه  حــق  تحصیل شــان 
نخواهنــد داشــت کــه از ایــن نظــر تــراز 
پایین تــری را در ایــن نــوع ســهمیه های 

پذیرشی شاهد خواهیم بود. 
ë  90 وزارت بهداشــت به کمیسیون اصل

شکایت کند
علی خضریان ســخنگوی کمیسیون 

اصــل 9۰ مجلــس شــورای اســلامی نیــز 
به »ایــران« می گوید: بســیاری از مناطق 
کشــور از کمبــود پزشــک و دندانپزشــک 
جمعیــت  ســالمندی  و  می برنــد  رنــج 
در آینــده نزدیــک، موجــب تشــدید این 
کمبــود خواهــد شــد، بــه همیــن جهت 
هرگونــه خلــل در رونــد تأمین پزشــک و 
دندانپزشک خســارات زیادی را به کشور 

و نظام سلامت تحمیل خواهد کرد.
اســاس  بــر  می افزایــد:  ادامــه  در  او 
مصوبــه شــورای عالی انقــلاب فرهنگی 
ظرفیت پذیرش پزشکی و دندانپزشکی 
بایــد تا ۴ ســال افزایش یابــد و با هر نهاد 
و فردی که در اجرای این قانون کم کاری 
کند برخورد جدی صورت خواهد گرفت. 
به گفتــه خضریــان، نــگاه محدود کننده 
حاکم بر مسئولین وزارت بهداشت مانع 
از این شده است تا از امکانات موجود در 
کشــور اســتفاده حداکثری کنند. ظرفیت 
آموزشی وزارت بهداشت، وزارت علوم، 
نیروهای مســلح و ســایر نهادهــا و حتی 
بخــش خصوصــی ماننــد خوابگاه هــای 
خودگــردان کامــلًا قابل اســتفاده اســت 
اما متأســفانه مسئولین وزارت بهداشت 
توجهی بــه این امکانــات ندارند. ضمن 
اینکه کمیســیون اصل نــود در خصوص 
منافع مردم با کســی تعــارف ندارد و اگر 
مســئولان وزارت بهداشــت معتقــد بــه 
کــم کاری از ســوی نهــادی هســتند، لازم 
اســت تا به صورت رســمی به کمیسیون 

اصل نود با ارائه مستندات اعلام کنند.
می کنــد  تأکیــد  ادامــه  در  خضریــان 
نشــان  کارشناســان  بررســی های  کــه 
می دهد در ســال جاری ظرفیت پذیرش 
 3۵ از  بیــش  شــهریه پرداز  دانشــجوی 
درصــد نســبت به ســال گذشــته کاهش 
داشــته و این کاهش به ظرفیت پذیرش 
دانشــجوی روزانــه افــزوده شــده اســت. 
ایــن موضــوع موجب شــده تــا تعهدات 
دانشــگاه ها در قبــال تأمیــن خوابــگاه و 
سایر امکانات افزایش یابد. این در حالی 
اســت کــه وزارت بهداشــت همچنــان از 
اختصــاص ظرفیت به پذیرش پزشــکی 
و دندانپزشــکی ســهمیه مناطق محروم 
موضوع قانون برقراری عدالت آموزشی 
امتنــاع مــی ورزد در حالــی کــه اولویــت 
اســتفاده از امکانــات آموزشــی رایگان با 
دانشــجویانی اســت کــه متعهد بــه رفع 
نیــاز درمانی کشــور هســتند. او می گوید: 
کمیسیون اصل نود و نمایندگان مجلس 
قطعاً موضوع افزایش ظرفیت پزشــکی 
و دندانپزشــکی را تــا اطمینــان از تأمین 
نیــاز مردم پیگیری خواهنــد کرد و قطعاً 
نســبت به کم کاری ها از سوی هر نهادی 

برخورد جدی خواهد شد.
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رئیس ســازمان اورژانس کشــور از دولت 
و مجلــس خواســت کــه توجه جــدی به 
تأمین آمبولانس در بودجه ۱۴۰۲ داشته 

باشند.
جعفــر میعادفر با بیــان اینکه حدود 
ســه هزار آمبولانس اورژانس بیش از ۱۵ 
ســال عمر دارند که اســتفاده از آنها غیر 
اصولی است، گفت: همچنین حدود سه 
هزار و ۱۰۰ پایگاه داریم که هر پایگاه باید 
دارای یک آمبولانس بوده و هر سه پایگاه 
هم یک آمبولانس رزرو داشته باشد تا در 
صورتی که آمبولانســی با مشکل مواجه 
شــود بتواند خدمات رســانی کرده و ارائه 

خدمات به مردم مختل نشود.
وی بــا بیان اینکــه حدود چهار ســال 

اســت که حتی یــک دســتگاه آمبولانس 
خریداری نشــده اســت، افــزود: کمترین 
عمــر آمبولانس مــان حدود پنج ســال و 
بیشــترین نیز بیش از ۱۵ ســال اســت که 
برای رفع کمبودها باید حداقل ســه هزار 
آمبولانس جایگزین شود تا بتوان نسبت 
بــه از رده خــارج کــردن آمبولانس هــای 
عملیات هــای  کــرد.  اقــدام  فرســوده 
اورژانس پیوســته و ۲۴ ســاعته است و در 
حالی که عمــر آمبولانس ها در دنیا پنج 
سال است اما ما هنوز از آمبولانس هایی 

با عمر ۱۵ سال استفاده می کنیم.
میعادفر با یادآوری اینکه در شــرایط 
اقتصادی فعلی کشــور خروج یکباره سه 
هزار آمبولانس امکان پذیر نیست، ادامه 

داد: انتظــار داریــم دولــت و مجلــس در 
بودجــه ۱۴۰۲ فکــری جدی بــرای تأمین 
آمبولانس داشــته باشــند؛ در بســیاری از 
مراکــز تنهــا خدمــت آمبولانســی اســت 
و آمبولانــس کمتریــن هزینــه در حــوزه 
وزارت بهداشــت اســت در واقع تجهیز و 
فعال کردن بیمارســتان ها بســیار هزینه 
بــر بــوده و ضریــب اشــغال تخــت آنهــا 
نیــز بســیار پاییــن اســت و اگــر بــه جــای 
تقویــت  را  اورژانس هــا  بیمارســتان ها 
کنیــم کاهش هزینه های دولــت و بهبود 
خدمات رسانی به مردم را در پی خواهد 

داشت.
کشــور،  اورژانــس  ســازمان  رئیــس 
نیــروی  و  آمبولانســی  نــاوگان  تقویــت 

انســانی در اورژانس پیش بیمارستانی را 
گامی جدی برای بهبود خدمات رســانی 
بــه مردم دانســت و گفت: انتظــار داریم 
ایــن مهــم بــه عنــوان دغدغــه مــردم و 
بودجــه ۱۴۰۲  لایحــه  در  رئیس جمهــور 
دیده شــود؛ دو هفته گذشــته در نشست 

شــد  مصــوب  ســلامت  عالــی  شــورای 
کــه ســالانه ۱۵ درصــد نــاوگان فرســوده 
می طلبــد  و  شــود  جایگزیــن  اورژانــس 
کــه مجلــس و ســازمان برنامــه و بودجه 
بــه تحقــق ایــن مهــم کمــک کننــد و اگر 
آمبولانس مورد نیاز تأمین نشــود مردم 

با مشکل مواجه خواهند شد.
وی گفت: ۱۵۰ دستگاه آمبولانس در 
اغتشاشات اخیر تخریب شد که تعدادی 
از آنها غیراستفاده شده است و تعدادی 
دیگرهــم آســیب های جــدی دیدنــد که 
باید اعتبار لازم برای جایگزینی و واردات 
آنها تأمین شــود در واقع هــر آمبولانس 
در طول ۲۴ ساعت پنج مأموریت انجام 
می دهد که با تخریب ۱۵۰ دستگاه مردم 
روزانه از ۷۵۰ مأموریت و خدمات رسانی 
محــروم خواهنــد شــد و اگــر آمبولانــس 
مــورد نیــاز تأمیــن نشــود بــه طــور قطع 
مردم با مشــکل مواجه خواهند شــد. در 
هیــچ جــای دنیــا در چنیــن حوادثــی به 

آمبولانس ها آسیبی وارد نمی شود.

از  رونمایــی  آییــن  در  زاکانــی  علیرضــا 
تاکســی ون های جدید شــهرداری تهران 
گفت: مــا در حال حاضر بــه ۲۵۰۰ واگن 
بــرای هفت خط مترو نیــاز داریم، اما در 
حال حاضــر به  صورت کلــی ۱۵۰۰ واگن 
داریم کــه ۲۰۰ واگن از رده خارج شــده و 
مابقی نیز نیاز به اورهال دارند. همچنین 
۲۱۰ خط اتوبوســرانی داریم که در هنگام 
تحویل مســئولیت ۲۲۲۵ اتوبوس فعال 
در  کــه  اســت  حالــی  در  ایــن  داشــتیم. 
ســند جامــع حمل ونقــل 9۰۰۰ اتوبوس 
پیش بینــی شــده بود که تا ســقف معین 

شده، فاصله معناداری دارد.
 ۵۰۰۰ امیدواریــم  کــرد:  تأکیــد  وی 
دســتگاه اتوبــوس بــرای امســال داشــته 
باشــیم و اولویــت، نــگاه به تولیــد داخل 
اســت، امــا معتقدیــم اگر کســری وجود 

داشــت از خارج وارد کنیم؛ اتفاقی که در 
هنگام کرونا و تولید واکسن برای گشایش 

مجبور به واردات آن شدیم.
در حــوزه حمل ونقل ســبک ۷۲ هزار 
تاکسی و 6 هزار ون وجود دارد که در حال 
حاضر فعال هســتند. قــول گرفته ایم به 
ســمت ون های برقی برویم و نســبت به 
ایجاد ایســتگاه های اشــتراکی نیز بزودی 

اقداماتی انجام خواهیم داد. 
 علیرضا زاکانی همچنین در حاشــیه 
آییــن  رونمایــی از تاکســی ون های جدید 
شــهرداری تهــران در جمــع خبرنگاران 
گفــت: فاصله ورود ایــن ون ها به چرخه 
خدمــت ظــرف یــک مــاه آینــده خواهد 
بــود. وزارت کشــور ایــن دســتگاه ون هــا 
و  کــرده  خریــداری  کشــور  کل  بــرای  را 
قدرالســهم ما نیز واریز شده است. ابتدا 

ون های زرد و ســپس ون های سفید وارد 
چرخــه خواهند شــد. شــهردار تهــران با 
تأکیــد بــر نقــش گســترش حمل ونقــل 
عمومــی در کاهــش آلودگــی هــوا گفت: 
بــا  جابه جایی هــا  درصــد   ۷۰ حــدود 
خودروهای شــخصی است و خودروهای 
تک سرنشــین و دو سرنشــین زیادی را در 
سطح شهر شاهد هستیم. باید به سمتی 
برویــم کــه عمــده مــردم از حمل ونقــل 
عمومــی اســتفاده کننــد ولی بایــد برای 
اقبــال از حمل ونقــل عمومــی از ســوی 
مــردم، نوســازی و تنــوع در حمل ونقــل 
عمومــی را محقق کنیم. وی بــا تأکید بر 
لــزوم بهره مندی از LPG و برق به عنوان 
ســوخت حمل ونقــل عمومــی بــا هدف 
کاهــش آلودگــی هوا گفت: در این راســتا 
بخشی از اقدامات به توسعه فضای سبز 

باز می گــردد کــه امســال ۱۵۰۰ هکتــار در 
۱۵ اســفند ماه همزمان با روز درختکاری 
افتتاح خواهد شد. ۲3۵۱ پارک در تهران 
به بهره برداری رســیده که چهار پارک در 

یک هفته گذشته افتتاح شده است.
اسماعیل بیگی، مدیرعامل سازمان 
ایــن  در  هــم  تهــران  شــهر  تاکســیرانی 
مراســم گفت: فاصله بیــن اتوبوس های 

۴۰ نفره و تاکســی های چهار نفره مشکل 
جدی در حمل ونقل شــهری تهران بود. 
در ســال ۸۶ حدود ۱۰ هزار ون ســبزرنگ 
کوچک چینی وارد کشــور شــد کــه ۷۰۰۰ 
دســتگاه متعلق به تهران بــود. ون هایی 
با عنوان دلیکا که از روز نخست خودروی 
مناسبی برای شهر تهران نبود، به شکلی 
که بعضــاً باید برای رســیدن بــه انتهای 

آن سینه خیز می رفتی و آموزش نظامی 
می دیــدی. بیگی ادامــه داد: در ســالیان 
اخیــر تلاش کردیــم خودروهای تاکســی 
چهــار نفــره را نوســازی کنیم ولــی افقی 
برای نوســازی ون ها وجود نداشت و این 
ون ها روز به روز فرســوده تر شدند و دائماً 
برای قطعات مورد نیاز آنها با مشکلاتی 
مواجــه بودیم و فاصلــه اتوبوس های ۴۰ 
نفــره بــا تاکســی های چهــار نفره بیشــتر 

می شد.
مدیرعامل ســازمان تاکسیرانی شهر 
تهــران تأکید کــرد: در حــال حاضر ۲۰۰۰ 
کــه  داریــم  تهــران  شــهر  در  فعــال  ون 
می توانیم آن را تا ۵۰۰۰ دستگاه افزایش 
دهیــم. پیش بینــی می کنیم ظــرف یک 
سال ونیم آینده ۲۵۰۰ دستگاه ون جدید 
وارد ناوگان حمل ونقل شهر تهران شود.
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